
Представник Украјине Алексеј Гончаренко на заседању Парламентарне скупштине Савета Европе: Косово треба да буде признато од свих земаља Савета Европе. Тиме би сви били јачи, а Косово би цветало
среда, 12 октобар 2022 12:11

 „Тренутно дванаест земаља Савета Европе не признаје Косово. Сада се вама обраћам –
молим вас признајте ову земљу као независну“, казао је на заседању Парламентарне
скупштине Савета Европе представник Украјине у овом телу. Посланик Алексеј
Гончаренко постао је познат широј српској и косовској јавности након што је августа
месеца поднео захтев парламенту своје земље за признање Косова.

  

Западни Балкан би требало да буде део „слободног света“ казао је јуче овај посланик у
Стразбуру, где се од 10. до 14. октобра одржава јесење заседање Парламентарне
скупштине Савета Европе.
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Гончаренко је поручио и да би требало да буде учињено све како би помогли да се ово
оствари, јер ће у супротном доћи до великих проблема на Западном Балкану и да је већ
јасно како би ствари могле да се одвијају, сматра овај посланик.

  

„Желим да вас подсетим да други играчи у свету – аутократе покушавају да утичу на овај
регион, да искористе Западни Балкан како би било више проливене крви и хаоса у
свету“, рекао је украјински посланик.

  

Он је оптужио Русију да покушава да дестабилизује ситуацију у Босни и Херцеговини, те
још једном подцртао да би Европа требало да уради све што може како би земље на
Западном Балкану биле снажније, перспективније и део „слободног света“.

  
  

Тренутно дванаест земаља Савета Европе не признаје Косово. Сада се вама обраћам –
молим вас признате ову земљу као независну јер су се борили за своју будућност, за
своју независност. Требало би да седе овде са нама, требало би да буду део Савета
Европе

    

Такође, овај посланик је прочио да би Косово требало да буде признато од стране свих
земаља Савета Европе и ове земље је позвао да то и учине.

  

„Тренутно дванаест земаља Савета Европе не признаје Косово. Сада се вама обраћам –
молим вас признате ову земљу као независну јер су се борили за своју будућност, за
своју независност. Требало би да седе овде са нама, требало би да буду део Савета
Европе“, казао је.

  

Тиме би, сматра, „сви били јачи“, а уједно Косово „цветало“.

  

Подсетио је и да је у августу поднео украјинском парламенту предлог закона о
признавању незавнисности Косова.
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„Сви би то требало да учинимо и да заједно кренемо напред“, назначио је овај посланик.

  

Свој говор завршио је на албанском, рекавши „Косово је Европа“.

  

КоССев: У Украјини постоји подршка за признање, али не и званичне спремности

  
  

Са свима са којима разговарам у Украјини, сви разумеју чињеницу да је Косово већ
независно и да заслужује независност за борбу народа Косова. И такође Косово
подржава Украјину, за разлику од, на пример, српске позиције, која има апсолутно
двосмислен став. Дакле, генерално, видим да људи подржавају идеју признања, али се
бојим да званично нису спремни да ураде тако нешто

    

Гончаренко је у међувремену казао за КТВ да у Украјини постоји подршка за идеју о
признању Косова, да се о томе разговара, али и да не постоји спремност да се то и
званично учини. Са друге стране, казао је да не постоји подршка министарства спољних
послова Украјине.

  

„Са свима са којима разговарам у Украјини, сви разумеју чињеницу да је Косово већ
независно и да заслужује независност за борбу народа Косова. И такође Косово
подржава Украјину, за разлику од, на пример, српске позиције, која има апсолутно
двосмислен став. Дакле, генерално, видим да људи подржавају идеју признања, али се
бојим да званично нису спремни да ураде тако нешто“, казао је Гончаренко.

  

Овај посланик је такође августа месеца у интервјуу за КТВ позвао посланике своје
земље да у наредном периоду гласају за признање Косова. Са друге стране, оптужио је
Србију да се понаша као „Путинов тројански коњ усред Европе“.

  

На јучерашњем заседању у Стразбуру говорио је и посланик Народне странке у
Парламенту Србије Стефан Јовановић. Он је поручио да су Срби на Косову данас
најугроженија етничка група у Европи. Савет Европе је позвао да не дозволе чланство
Косову у овом телу управо због, како тврди, нарушавања људских права, те тога што је
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Косово извршило сецесију.

  

У Стразбуру је боравила и делегација са Косова која је по први пут добила право да
активно учествује у дебатама у овом телу. Саранда Богујевци из владајућег
Самоопредељења је у свом обраћању поручила да су Косово и, како је казала, остале
државе Западног Балкана део Европе, изразивши очекивање да ће Косово ускоро
постати чланица и Савета Европе, као и Европске уније у будућности. У средиште свог
обраћања ставила је и Украјину.

  

Парламентарна скупштина Савета Европе (СЕ) уједно је јуче усвојила резолуцију о
подршци европској перспективи Западног Балкана којом се позива да се процесу
проширења ЕУ да нови подстицај, а од Западног Балкана тражи да се одмах позабави
кључним изазовима са којима се суочава.

  

(Данас-КоССев)
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